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Madeleine Sjöstedt   Jakop Dalunde 

  

Närvarande  
 

Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordföranden  

Jakop Dalunde (MP) vice ordföranden 

  

Billy Östh (M)  §§ 1-16 

Peter Jönsson (M) 

Anna Cederschiöld (M)   §§ 6-18 

Lennart Jansson (M)  

Per Altenberg (FP) 

Elisabeth Svensson (C)  §§ 6-18 

Ewa Larsson (MP) 

Mattias Ericson (V) 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Rana Carlstedt (S) för Bengt Sandberg (S) 

Martin Engman (S) för Sonja Pagrotsky (S) 

Jeanette Hemmingsson (S) för Nicklas Nilsson (S) 

Mikael Eskman (M) för Anna Cederschiöld (M)  §§ 1-5 

Sten-Åke Larsson (M) för Elisabeth Svensson (C) §§ 1-5 

Petter Krönmark (M) för Billy Östh (M)  §§ 17-18 

 

 Övriga ersättare 

Johan Möller  (M) 

Tom Hedrup (M) 

Lloyd Lindgren (Fp) 

Torkel Tigerschiöld (MP) 

 
Tjänstemän 

 Tillförordnad förvaltningschefen Ingrid Gyllfors, förvaltningschefen Juan Copcvi 

Mena, Eva Olofsson, Andreas Jaeger, Karin Dyne-Wernberg, Anita Granlund, Jonas 

Holmér, borgarrådssekreteraren Jonas Uebel och biträdande borgarrådssekreteraren 

David Lindberg. Personalföreträdarna Rolf Bodin närvarade §§ 1-15 och 17-18 och 

Lillemor Öhman närvarade §§ 1-6. 

 

 



  

 

 
 § 8 

Motion (2011:4) om industriprogram för Stockholm. Svar på 

remiss  
Dnr 1.6-116/2011 

 

Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden godkänner kontorets svar på kommunstyrelsens remiss om 

 motion (2011:4) om industriprogram för Stockholm från Carin Jämtin (S). 

 

2 Fastighetsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 23 mars 2011 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Billy Östh m.fl. (M, Elisabeth 

 Svensson (C), Jakop Dalunde m.fl. (MP) och Mattias Ericson (V) föreslår (se 

 beslutet). 

 

2) Rana Carlstedt m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Fastighetsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen tillstyrka motionen. 

 

 Stockholm växer och det är positivt, samtidigt som det ställer krav på Staden. 

 Det ställer krav på en strategi för att bygga bort bostadsbristen och skapa jobb, 

 men det ställer också krav på en strategi för att säkerställa att Stockholm också 

 är en dynamisk, levande och växande stad där människor vill bo och arbeta 

 också om trettio och femtio år. Staden behöver svara på frågorna om vilka 

 sektorer vi vill se växa i Stockholm, vilka industrier vi vill se växa och sedan hur 

 vi ser till att det blir så.  

 

 Precis som motionen anför har Stockholms industriområden naggats i kanterna 

 under senare år och det har saknats ett helhetsgrepp. Ett alternativ till ett eget 

 industripolitiskt program skulle kunna vara att låta ett industriprogram bli en del 

 av Stockholm översiktsplan. Det skulle vara ett bra sätt att för Staden forma en 

 strategi för Stockholms industriutveckling som dessutom hör samman med 

 stadsutvecklingen i stort. Det blir då också naturligt att koppla samman 

 industriutveckling och stadsbyggnad vilket är naturligt och nödvändigt, inte 

 minst för att peka ut de geografiska platser som blir centrala för Stadens 

 industriutveckling. 

 

 Motionen pekar på tre områden som idag är av strategisk vikt för Stockholms 

 industri. Dessa är Slakthusområdet, Lunda industriområde och Årsta partihallar 

 med Västberga. Slakthusområdet är ett av de i översiktsplanen utpekade 

 stadsutvecklingsområdena och de kommande åren kommer området med all 

 sannolikhet få en annan karaktär. Då ökar behovet av att hitta andra geografiska 



  

 platser att utveckla. Årsta partihallar med Väsberga skulle kunna vara en sådan 

 plats. Platsen har ett bättre läge än exempelvis Slakthusområdet med mer 

 utvecklat järnvägsnät vilket gynnar en hållbar industri. I en tid då efterfrågan på 

 närproducerad ekologisk mat ökar kraftigt i Stockholm är det logiskt för Staden 

 att finna möjligheter att utveckla sådan industri. Möjligheten att utveckla Årsta 

 partihallar med Väsberga till ett ekologiskt hållbart och miljövänligt 

 industriområde bör vara en del av ett industriprogram för Stockholm. 

 

 Motionen pekar också på de industriella möjligheter Stockholm har i och med 

 den forskning som bedrivs vid Stadens lärosäten. Genom strategiska samarbeten 

 mellan akademi och industri skulle vår stad ha alla möjligheter att bli ledande 

 inom såväl forskning som teknikutveckling på området. Det skulle vara positivt 

 för Stockholm som kunskapsstad, för industri och arbetstillfällen och dessutom 

 för Stockholm som en hållbar stad.  

 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt ordföranden Madeleine Sjöstedts m.fl. (FP), Billy 

Ösths m.fl. (M), Elisabeth Svenssons (C), Jakop Dalundes m.fl. (MP) och Mattias 

Ericsons (V) förslag. 

 

Reservation 

Rana Carlstedt m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till 

beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Madeleine Sjöstedt (FP), Billy Östh m.fl. (M) och 

Elisabeth Svensson (C) enligt följande: 

 

 Det går bra för Stockholm. Tillväxten är stark och arbetslösheten sjunker. 

 Stockholms ställning är idag stark, men nya kraftansträngningar krävs för att 

 göra Stockholm till den naturliga staden för företag att etablera sig i framför 

 andra städer i norra Europa. Stockholm ska därför även fortsättningsvis vara en 

 attraktiv stad för företag att starta och växa i, med en dynamisk arbetsmarknad 

 där framtidens jobb kan växa fram. Forskning, innovation och entreprenörskap 

 är avgörande för Stockholms konkurrenskraft och framtidsvillkor. 

 

 Vision 2030 – Ett Stockholm i världsklass – tecknar en framtidsbild där 

 Stockholms stad fortsätter växa tillsammans med övriga Stockholm–Mälar-

 regionen och har ett företagsklimat i världsklass. Enligt visionen finns här allt 

 från internationella storföretag inom högteknologiska branscher till små 

 avknoppningsföretag inom tjänstesektorn. 

 

 Vad gäller näringslivsutvecklingen konstateras i 2010 års översiktsplan att 

 Stockholm idag har en näringslivsstuktur som är utpräglat kunskapsintensiv med 

 en stor tjänstesektor. Enligt Framtidsutredningen från 2008 lär tjänstesektorn 

 fortsätta öka under kommande decennier. Översiktsplanens inriktning i detta 

 avseende syftar till att skapa goda förutsättningar för kunskaps- och 

 tjänsteintensiva verksamheter och säkerställa ett brett utbud av arbetsplatser i 

 hela Stockholm. 



  

 

 Med den näringslivsstruktur som finns i Stockholm och den ökning av 

 framförallt tjänstesektorn som kan förväntas framöver är det svårt för staden att 

 styra näringslivsutvecklingen enligt motionens intentioner. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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